
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 3. februar 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 594 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 594:  

”Hvordan mener ministeren, det vil stille patienterne i Nordjylland, når der nedlæg-

ges tre lægevagter i forhold til afstand til vagtlæge, og vil ministeren samtidig rede-

gøre for, hvordan man i Region Nordjylland vil stille borgerne i forhold til mulige kør-

selsordning og mulighed for hjemmebesøg m.v.?” 

 

Svar: 

Indledningsvist kan jeg bemærke, at det er regionernes ansvar og forpligtelse at stille 

et vagtlægetilbud til rådighed uden for lægeklinikkernes sædvanlige åbningstid. 

 

Det er vigtigt for regeringen, at vi har et nært og stærkt decentralt sundhedsvæsen, 

hvor borgere oplever, at de har nem adgang til behandling tæt på deres eget hjem. 

 

Angående muligheden for at blive undersøgt i eget hjem har jeg noteret mig, at afta-

leparterne er enige om at fortsætte den kørende lægevagtsordning, hvor vagtlægen 

foretager sygebesøg, og kriterierne for at blive visiteret til ordningen er uændrede.  

 

Samtidig kan det nævnes, at hvis borgere kommer ud for en ulykke eller blive akut 

syge, og derved har brug for akut hjælp, har vi et præhospital beredskab, som regio-

nerne har til opgave at tilrette, der bl.a. består af akutlægebiler, akutbiler, ambulan-

cer og akutlægehelikoptere, som kan rykke hurtigt ud med hjælp til borgerne.  
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